
 

 

15. december 2021 
 
 
Journalnr. 
Initialer 

 

 

 
Syddansk Universitet 

Campusvej 55 

5230 Odense M 

T   65 50 10 00 

www.sdu.dk 

Studienævn for Cand. negot.-studier 
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Tilstede: 
Studienævn: Mette Lund Kristensen, Christian Heyde-Petersen, Steven Breunig, 
Klaus Geyer (forlod mødet kl. 12:45 under behandling af punkt 7.1.1), Emil Nøhr 
Andresen, John Hiep Anh Nguyen, Niloofar Ghodrati, Julie Holm og Søs Elisabeth 
Syberg Verhoef (forlod mødet kl. 14:25 under behandling af punkt 7.1.2). 
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Heidi Bruusgaard Madsen og 
studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: Vincent Keating. 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med den ændring, at punkt 8.4 blev gennemført 
inden punkt 7.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 18. november 2021 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 18. november 2021 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a Studienævnsformanden 

1. Studienævnsformanden orienterede om den aktuelle coronasituation: Der 

er stigende smitte i samfundet og corona karakteriseres som 

samfundskritisk sygdom. I studentersager om dispensation, opfattes corona 

som al anden sygdom. 

  

2. Formanden orienterede herefter om godkendelse af SAMF-valgfag og 

fællesudbud til forårets undervisning F22.  

 

3. Formanden oplyste, at SDU Valg 2021 er godkendt, hvilket betyder, at de 

fem VIP-repræsentanter, der stillede op som kandidater til studienævnet for 

Cand. Negot.-studier, tiltræder det nye studienævn pr. 1. januar 2022. Der 

er konstituerende møde den 17. januar 2022, og det er den afgående 

formand, der leder mødet indtil VIP’erne har valgt en ny formand blandt 

deres midte. Herefter vil den nye formand lede mødet, hvor der skal vælges 

en ny næstformand ligesom der skal indstilles en ny studieleder og 

forretningsorden samt delegationskompetencen skal godkendes.      

 

4. Formanden orienterede om udarbejdelsen af ny brochure til brug for 

Goethe-Institut-projektet Unternehmen Deutsch. Brochuren er skrevet af tre 

studerende fra henholdsvis Negot.-, IVK- og Tysk-studierne, og vil blive delt 
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ud til de over 100 tilmeldte gymnasieelever, der gæster SDU til projektets 

afsluttende arrangement den 9. december 2021. Formanden takkede Klaus 

Geyer for at have faciliteret processen, og kommenterede at materialet fint 

kan bruges til markedsføring af Negot.-uddannelsen i forbindelse med f.eks. 

Åbent Hus. 

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser.  

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 7 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet. 

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

1. Studienævnet behandlede indkomne forslag til studieordningsændringer 

samt vurderede hvilke ændringer Vademecum 2023 fordrer. 

 

1.1 Studienævnsformanden oplyste, at studienævnet primo november 2021 

indkaldte til studieordningsændringer hos fagansvarlige med særligt fokus 

på den nye normaftale for det videnskabelige personale på Humaniora. 

Formanden orienterede herefter om de indkomne forslag til 

studieordningsændringer, som blev behandlet af studienævnet. 

 

Studienævnet godkendte indsendte ændringsforslag i Bachelorprojekt, 

Moderne britiske studier, Interkulturel kommunikation, Forhandlingsteori og 

– træning (engelsk), Negotiating Globally (English), Master’s Thesis, 

Interpersonal Communication og HRM, Organisational Development and 

Communication. 

 

I Skriftlig sprogfærdighed 1 og Skriftlig sprogfærdighed 2 godkendte 

studienævnet forslag om justering af fagbeskrivelsestekst, herunder 

feedback. Studienævnet besluttede at fastlægge omfang af eksamen til 1-2 

sider pr. bunden opgave og at ændre reeksamen til hjemmeopgave af 1 

times varighed pr. opgave (1-2 sider). 

 

I Skriftlig sprogfærdighed 3 godkendte studienævnet forslag om justering af 

fagbeskrivelsesteksten, herunder feedback. Omfang af eksamen blev 

fastsat til 3-5 sider (ordinær + reeksamen).  
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I Media Analysis besluttede studienævnet at fastsætte omfang af eksamen 

til 8-10 sider. 

 

I forhold til indkomne ændringsforslag i valgfaget Human Rights Now ønsker 

studienævnet at høre fagansvarlige om hvorfor man ønsker at SDU-

studerende og EMA-studerende skal have forskellig eksamensudprøvning.  

 

Studienævnet drøftede mulige konsekvenser, som den nye normaftale kan 

medføre. To af studienævnets medlemmer fremhævede, at normaftalen ikke 

i tilstrækkelig grad kompenserer for eksamensafviklingen og dermed fører 

til kvalitetsforringelse i færdighedsfag som Skriftlig sprogfærdighed 1 + 2.  

 

Formanden oplyste, at hun har været i kontakt med Det Humanistiske 

Fakultetet, der ikke mener, at der kan tildeles ekstra eksaminationstid i de 

pågældende fag, og hun foreslog derfor at fagansvarlige overvejer anden 

eksamination i faget.  

 

Nogle af studenterrepræsentanterne kommenterede, at de selv har haft stor 

nytte af de løbende eksamensopgaver i færdighedsfagene Skriftlig 

sprogfærdighed 1 + 2. Det er mere motiverende end at aflevere opgaver, 

der ikke bedømmes, eller at afslutte faget med en enkelt eksamen. Christian 

Heyde-Petersen vil på den baggrund sammen med Negot.-studerende 

henvende sig til Fakultetet med spørgsmålet om risikoen for 

kvalitetsforringelse som følge af den nye normaftale i færdighedsfag som 

Skriftlig sprogfærdighed 1 + 2.  

 

1.2. Studienævnet foretog en vurdering af hvilke ændringer, Vademecum 

2023 fordrer: 

 

- Fagets videnskabsteori skal indeholde dels ”Humanioras Videnskabsteori 

”og selve fagets videnskabsteori. Dette er løst ved, at BA negot.-

uddannelsen har faget Videnskabsteori 1 (5 ECTS)  samt Organisation med 

videnskabsteori.  

 

- Antallet af fagelementer skal nedbringes: BA negot.-uddannelsen har for 

mange fag på flere af semestrene, hvilket også øger de studerendes 

arbejdsbelastning i forhold til antallet af udprøvninger. Det nye studienævn 

bør derfor kigge ind i muligheden for at nedbringe disse ved 

sammenlægning af fag. Det skal undersøges om f.eks. Moderne britiske 

studier kan sammenlægges med Moderne britiske kulturstudier, eller om 

f.eks. International økonomi 1 kan sammenlægges med International 

økonomi 2 osv. Sprogfagene bør også kigges igennem. Formanden oplyste 

i den forbindelse at hun er blevet indkaldt til et møde herom ved Det 

Humanistiske Fakultet. Det er vigtigt, at faglige forskningsmiljøer bringes i 

spil i vurderingen af om fag kan sammenlægges. Christian Heyde-Petersen 

bemærkede, at man på Engelsk-uddannelsen er i gang med at kigge på 

muligheden for at lave moduler, f.eks. 2x5 ECTS moduler som erstatning for 

10 ECTS fag. Måske samme løsning kan bruges på Negot.-uddannelsen.  
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Valgfag skal fremover vægte 10 ECTS, hvilket får en betydning for SAMF. 

valgfagsgruppen, og også for antallet af fagelementer. Negot. kan dog som 

matrix-uddannelse ikke ”bare” økonomisere med 3 fag pr. semestre, hvorfor 

der i en vis udstrækning bliver behov for at søge om dispensation.  

 

- Timetalsoversigten viser, at BA og KA negot.-uddannelserne overstiger det 

tilladte antal timer, som er 156 timer pr. semester på bacheloruddannelser 

og 104 timer pr. semester på kandidatuddannelser. Formanden 

bemærkede, at det er paradoksalt, at man skal forsøge at nedbringe 

timetallet, når studienævnet samtidig også skal kigge på studieintensiteten, 

hvilket er en modsatrettet proces. Til trods for at studienævnet for nyligt har 

reduceret antallet af undervisningsuger i de fleste af de 

samfundsvidenskabelige fag på BA negot.-uddannelsen, fra 15 til 13 uger, 

så har uddannelsen stadig timer i overtal. Det er især instruktortimerne i 

f.eks. Statistik, International økonomi og i tysk-fagene der tæller op. 

Studienævnet ønsker at bevare disse, da de er med til at oppebære 

uddannelsens kvalitet samt fungerer understøttende i fag, som de 

studerende oftest har vanskeligt ved. Studienævnet vil i stedet undersøge 

om en reduktion af fagene kan give en reduktion i timetallet. Studienævnet 

vil dog kontakte fagansvarlig på Negotiating Globally (English) på KA negot.-

uddannelsen, og høre om muligheden for at reducere antallet af ugentlige 

undervisningstimer fra 4 til 3. 

 

- Regler for prøveformer: ekstern censur: Negot.-uddannelsen overstiger 

antal ECTS for ekstern censur. Studienævnet kan dog ikke umiddelbart se, 

hvordan antallet kan reduceres, men vil som tidligere søge om dispensation 

ved Det Humanistiske Fakultet bl.a. ud fra begrundelsen om, at 

uddannelsen er bundet af sammenlæste fag. Igen kan en sammenlægning 

af fag medføre en frigørelse af antal ECTS for ekstern censur. På KA negot.-

uddannelsen overstiger Global Marketing Management-profilen antallet af 

ekstern censur. Men igen, det er svært for Negot.- at ændre herved, hvorfor, 

der skal søges om dispensation. Formanden oplyste i den forbindelse, at 

hun har forhørt sig ved Det Humanistiske Fakultet, at fleksible profiler, hvor 

de studerende får mulighed for at vælge mellem to fag, er en mulighed på 

KA negot.-uddannelsen. Det er derfor noget, som det nye studienævn skal 

arbejde videre med, også i forhold til hvilke fag der skal udvælges og hvilke 

studienævn, der skal høres i forhold til en eventuel sammenlæsning. 

Formanden påpegede, at fleksible profiler også er noget, der vil kunne 

medføre en reduktion af antallet af ECTS for ekstern censur på Global 

Marketing Management-profilen.  

 

- Regler for prøveformer: ekstern censur ved 1 mundtlig prøve: 

Studienævnet fremhævede nødvendigheden af at bevare ekstern censur til 

både Forhandlingsteori og -træning samt Mundtlig kommunikation 2 på BA 

negot.-uddannelsen med engelsk, og vil derfor søge om dispensation ved 

Det Humanistiske Fakultet. Det samme gør sig gældende for tysk-retningen, 

hvor uddannelsen har bindinger over mod andre fag. På KA negot.-
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uddannelsen har Negot.- søgt om at bevare specialeforsvaret. Der afventes 

svar på denne ansøgning, men det gør, at samtlige profiler har ekstern 

censur ved mere end 1 mundtlig prøve. Studienævnet skal dog høre 

fagansvarlig i Language Management om muligheden for at fjerne ekstern 

censur i faget.  

 

- Regler for prøveformer: intern censur ved skriftlige prøver: Studienævnet 

skal meddele fagansvarlige på både Moderne britiske studier og 

Amerikanske studier, at det ikke længere er muligt at have dobbelt censur.  

I forhold til samdriftsfaget på tysk-retningen, så bør det komme i høring. På 

KA negot.-uddannelsen er der også fag, som er sammenlæst, og som 

medfører bindinger. Der skal derfor søges om dispensation her. Dog skal 

fagansvarlige i HRM og Organisational Development and Communication, 

Human Rights and Culture og International Political Organisation meddeles 

at det er nødvendigt at fjerne den dobbelte intern censur.  

 

- Regler for prøveformer: Prøveform ved reeksamen skal i udgangspunktet 

være den samme som ved den ordinære prøve. Studienævnet har rettet ind 

i forhold til Skriftlig sprogfærdighedsfagene på BA negot.-uddannelsen.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

1. Studienævnet gennemgik censor- og eksaminatorrapporter S21. 

Studienævnet fandt, at rapporterne er tilfredsstillende.    

 

2. Studienævnet gennemgik de nyeste tal for nøgletal for studietid. Der er 

fine grønne tal for BA negot.-uddannelsen, som har et gennemsnitteligt 

forsinkelsestal på 1,3 måneder. På KA negot.-uddannelsen, er 

forsinkelsestallet på 2,5 måneder, svarende til 2. eksamensforsøg i 

Specialet. Der er ikke signifikante pejlemærker for om bopælen har noget 

med forsinkelsen at gøre. Overordnet er nøgletallene fine, og de kræver 

ingen yderligere behandling.   

 

3. Formanden oplyste, at Negot. skal igangsætte udviklingsarbejde 

angående employabilitet. Dette fordi uddannelsens ledighedstal er steget en 

smule. Der har i den forbindelse været afholdt et møde mellem Det 

Humanistiske Fakultet, studieleder og studienævnssekretær samt SDU RIO. 

Selv om Negot. allerede har en række employabilitetsskabende aktiviteter, 

er der på baggrund af mødet udarbejdet et notat med fire indsatser, som 

Negot. skal arbejde videre med. Studienævnet gennemgik disse indsatser:  

 

- Mulighed for at formalisere caseinddragelse i fagbeskrivelser, hvor 

relevant: Studienævnet fandt, at Negot. skal fortsætte praksis med at 

inddrage cases i fag, hvor relevant, men at skrive det ind i fagbeskrivelser, 

er ikke ønskeligt. Dette fordi, der er tale om løbende samarbejder, hvor det 

ikke på forhånd kan vides om der findes en virksomhed eller ej.   

 

- Mulighed for at gøre det karriereforberedende fag, CMS, obligatorisk: 

Studienævnet drøftede muligheden for at gøre faget obligatorisk, men 
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besluttede at bevare det som et frivilligt tilbud. Det skal ikke lægges ind som 

krav til de studerende.  

 

- at understøtte de studerendes mulighed for brug af LinkedIn til netværk, 

praktikvirksomheder, specialesamarbejder og job: Studienævnet vil fortsat 

gøre opmærksom på platformen og besluttede at også de nye 

studiegruppementorer skal gøre de studerende opmærksom på muligheden 

i studiegrupperegi. 

  

- Kommunikationsplan for tilbud til de studerende, herunder opfordre til at de 

studerende benytter Boost Week: Studienævnet fandt, at Boost Week er et 

fint tilbud til de studerende, og at ansvaret for kommunikationsindsatsen 

ligger på studielederen, der skal sørge for at lægge beskeder ud på 

Itslearning.  

 

Studienævnsformanden vil svare tilbage på henvendelsen.  

 

4. Klaus Geyer (KG) fulgte op på handlingsplan SMU 2021 vedrørende 

udflugten til det tyske handelskammer og den tyske ambassade i 

København. Det var en kombineret udflugt for KA negot.-studerende (10-11 

studerende), et-faglige tysk-kandidatstuderende  og 5. semesters IVK-

studerende, i alt omkring 25-30 studerende. Stigende coronasmitte i 

samfundet gav den udfordring, at mødet med handelskammeret måtte 

afvikles virtuelt. Alt i alt var aktiviteten dog vellykket, og de studerende havde 

stor gavn af at blive præsenteret for institutionerne og se hvilke muligheder, 

der jobmæssigt ligger der. KG overvejer om man skal gentage udflugten på 

et tidligere tidspunkt i løbet af studiet.  

 

5. Studienævnet gennemgik eksamensevalueringen S21. 

Studienævnsformanden noterede sig tendensen til at de studerende 

udebliver første eksamensforsøg. F.eks. har op mod 12 % valgt denne 

løsning i et BA negot.-fag. Formanden noterede sig også, at der er en 

dumpeprocent på 17,9 % i International økonomi 2. En god ting er dog, at 

Statistik har en beståelsesprocent på 84,4 % og et snit på 5,9. Det uagtet at 

der er lavet om i eksamen i faget, og hjemmeopgaven er fjernet. 22,9 % er 

dumpet i Virksomhedsøkonomi, hvilket er bekymrende, da faget udgør en 

del af førsteårsprøven. De studerende opfordres her til at henvende sig til 

underviser. Studienævnet kan også overveje om, der skal tages kontakt til 

fagansvarlig for at høre om der er noget, der skal gøres.   

 

På KA negot.-uddannelsen ses en tendens til at udeblive i fag, hvor der er 

større skriftlige opgaver. At nogle studerende således vælger først at 

aflevere ved andet forsøg for dermed at få ekstra tid, er en tendens, der er 

set tidligere. Det er ikke alarmerende, så længe de studerende holder sig 

inden for deres studietid. Det kan være interessant at undersøge om det er 

Negot.-studerende eller om det er studerende fra andre studier, der 

udebliver i fag med sammenlæsning. 
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6. Studienævnet gennemgik årets optag for at vurdere om der skal ændres 

i adgangskrav og niveau. Frafaldstallet blev inddraget i vurderingen. Da der 

ikke er højt frafaldstal, og da dette års optag har været lille, ønsker 

studienævnet ikke at begrænse optaget yderligere med stramning af krav. 

Studienævnet ønsker at fastholde adgangskravene, som de er.  

 

7. Studienævnet genbesøgte handlingsplanen 2020 omkring 

studieintensitet fra Uddannelsesberetningen. Studerende bliver ved 

studiestart gjort opmærksom på, hvor meget tid, de som studerende skal 

forvente at bruge på Negot.-uddannelsen.  Studienævnet besluttede også 

at studiegruppementorerne John Hiep Anh Nguyen og Niloofar Ghodrati 

aktivt taler med de studerende om, hvad der indgår i studietiden og hvad der 

forventes af de studerende. Dette i studiegrupperegi. 

 

8. Studienævnet genbesøgte handlingsplanen 2020 omkring 

studieintensitet fra Uddannelsesberetningen. Studienævnsformanden 

oplyste, at man med fordel kan overveje at udspecificere i hver enkelt 

fagbeskrivelse, hvad der indgår som studietid. Idet 

studiegruppementorerne, jf. tidligere punkt, skal til at oplyse de studerende 

om hvad studietiden indeholder, er det ikke noget, der skal gøres noget ved 

nu. Det er noget, det nye studienævn kan overveje. 

 

9. Andre sager til behandling 

1. Studienævnsformanden oplyste, at mitsdu.dk er blevet opdateret og nu 

indeholder et event-modul, hvor studiet selv kan skrive relevante opslag. 

Instagram figurerer nu på Negot. Dog kan man arbejde videre med 

visningen. Der bør også lægges information om studiets LinkedIn.  

 
10 Eventuelt 

Studienævnsformanden takkede afslutningsvist studienævnets medlemmer 

for deres indsats i studienævnet.  

 

 
Mødet sluttede kl. 15:10.  
 
 
Mette Lund Kristensen            /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand / Studienævnssekretær 


